
Protokół nr XL|X

Rady Gminy Bralin
z dnia 30 czerwca 2014 roku.

Porządek obrad:
L. otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
2' Uchwalenie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji.
4. Sprawozdane wójta z działalności międzysesyjnej'
5. Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany uchwały budzetowej na 2014 rok.
6. Podjęcie uchwały W sprawie p$żyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania

Przemocy w Rodzinie na lata ZOL4 - 201,6.
7. Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia słuzebności gruntowej przejazdu przez

nieruchomość połozoną w obrębie ewidencyjnym Bralin, stanowiącą własność Gminy
Bralin.

B. Podjęcie uchwały w sprawie: szczegółowych zasad, sposobu itrybu umarzania,
odraczania i rozkładania na raty należności pieniężnych mających charakter
cywilnoprawny przypadających Gminie Bralin oraz w sprawie warunków
dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, w których ulga stanowić będzie
pomoc publiczną oraz wskazania organu do tego uprawnionego.

9. Podjęcie opinii w sprawie organizacji ruchu docelowego na odcinku drogi gminnej nr
857oŻo.

].0. Wolne głosy i wnioski.
].1. Zamknięcie posiedzenia.

Pkt 1) otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocnościobrad.
otwarcia posiedzenia o godzinie 15.00 dokonał przewodniczący rady Marek Fras i

stwierdził, że obecnych jest L2na stan ogólny 15 radnych, co pozwala zgodnie z przepisami
prawa obradować i podejmować prawomocne uchwały.
Nieobecni: Robert Gogol, Zbigniew Kosakiewicz i Paweł Narękiewicz.
Ponadto w sesji udział wzięli wójt Roman Wojtysiak, zastępca tlójta Robert Kieruzal, skarbnik
Grazyna Mosch, sekretarz Zbigniew Łatka oraz sołtysi z terenu gminy'

Pkt 2) Ustalenie porządku obrad.
Przewodniczący rady przedstawił zebranym proponowany porządek obrad XL;X sesji.

Rada przyjęła porządek obrad bez uwag.

Pkt 3) Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji.
Protokół z poprzedniej sesji kontrolowały radne Aldona Głąb i Urszula Górecka'
Kontrolujące nie wniosły uwag do treści protokołu.
Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie kontrolowany protokół.

Za przyjęciem protokołu głosowało L2 radnych.
Rada protokół Nr XLV|ll przyjęła jednogłośnie.

Pkt 4) Sprawozdanie wójta z dzlałalności międzysesyjnej i realizacji uchwał podjętych na
poprzedniej sesji.

Sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych podczas 47 sesji.



1. Uchwała Nr 257 w sprawie: zmiany uchwały budżetowe j na 2074 rok'
Uchwołę przesłano do Regionatnej lzby obrochunkowej w Kaliszu i do Wydziału Kontroli,
Prawnego i Nadzoru Wielkopolskiego Urzędu Wojewódzkiego w Poznaniu.

Sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych podczas 48 sesji.L' Uchwała Nr 258 W sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze
sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Bralin za 2013 rok.

Uchwałę przesłono do Regionalnej lzby obrachunkowej w Kaliszu i do Wydziołu Kontroli,
Prawnego i Nadzoru Wielkopolskiego IJrzędu Wojewódzkiego w Poznaniu.

2. Uchwała Nr 259 w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Bralin absolutorium za 20].3 rok.
Uchwałę przesłano do Regionalnej lzby obrachunkowej w Kaliszu i do Wydziału Kontroli,
Prawnego i Nadzoru Wielkopolskiego Urzędu Wojewódzkiego w Poznaniu.

3. Uchwała Nr 260 w sprawie: zmiany uchwały budżetowe j na 2oI4 rok.
Uchwałę przesłano do Regionalnej lzby obrachunkowej w Kaliszu i do Wydziału Kontroli,
Prawnego i Nadzoru Wielkopolskiego Urzędu Wojewodzkiego w Poznaniu.

4. Uchwała Nr 261 w sprawie zwolnienia od podatku od nieruchomości dla przedsiębiorców
realizujących nowe inwestycje na terenie Gminy Bralin w ramach pomocy de minimis.

Uchwałę przesłano do Regionatnej lzby obrachunkowej w Kaliszu i do Wydziołu Kontroli,
Prawnego i Nadzoru Wielkopolskiego IJrzędu Wojewódzkiego W Poznaniu.
Uchwała została opublikowana w Dzienniku L)rzędowym Województwa Wielkopolskiego pod
poz.3330 jednakże Kolegium Regionalnej lzby obrachunkowej W Poznaniu podczas
posiedzenia w dniu 25 czerwca 2014 r. orzekło niewożność powyższej uchwały.
> Wójt nadmienił, że na chwilę obecną nie zostało jeszcze dostarczone uzasadnienie decyzji
kolegium o uznaniu nieważności uchwały'

6' Uchwała Nr 262 w sprawie zatwierdzenia taryfy za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i
zbiorowe odprowadzenie ścieków, obowiązującej na terenie Gminy Bralin, za wodę
pobraną z gminnych urządzeń zbiorowego zaopatrzenia w wodę i za wprowadzanie
ścieków.

Uchwałę przesłono do Wydziału Kontroli, Prawnego i Nadzoru Wielkopolskiego IJrzędu
Wojewódzkiego W Pozna niu.

7. Uchwała Nr 263 w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości, położonych w
Nowej Wsi Książęcej i Borku Mielęckim.

Uchwałę przesłano do Wydziołu Kontroli, Prawnego i Nodzoru Wielkopolskiego tJrzędu
Wojewódzkiego w Pozna niu.

Wójt przedstawił zebranym sprawozdanie z działaIności oraz prowadzonych w okresie od
29 kwietnia do 30 czerwca 2oL4 r. (wydział organizacyjny i spraw obywatelskich):

L Wymeldowanie z pobytu stałego - 11,
2.' Zameldowanie na pobyt stały - 20,
3. Przemeldowanie w obrębie gminy - 6,
4. Zameldowanie na pobyt czasowy - L8,
5. Wystąpienie o nadanie numeru PESEL _ 12,
6. Decyzja o wymeldowaniu z pobytu stałego _ 1,
7. Wpis do centralnej ewidencji i informacji o działalnościgospodarczej-18.



Spotkania i konsultacje:
29.o4.2oL4 r. godz. 09.00 - spotkanie z komendantem Państwowej Straży Pożarnejw Kępnie
W sprawie obchodów ,,Florianek", godz. 11.00 - spotkanie z dyrektorami placówek
oświatowych z terenu gminy.
30.o4.2ol4 r. godz. 09.00 - w związku z interwencjami mieszkańców Taboru Wielkiego
spotkanie z przedsiębiorcami z Taboru Wielkiego Panami Nawrockim i Gniteckim, rzecz
dotyczyła problemu odprowadzania wody na sąsiednie posesje.

03.05.2014 r. godz. 15.00 - udział w obchodach święta ulicy 3 Maja.
o4.o5.2oL4 r. godz. 15.00 _ udział w uroczystości ,,Florianek" W Nowej Wieś Książęcej.
05.05.2014 r. godz. 16.00 - udział w komisji Rolnictwa, Gospodarki Wodnej i ochrony
Środowiska. ,o

08.05.2014 r. godz. 18.00 - zebranie z rodzicami dzieci z przedszkola ,,Kwiaty Polskie" w
Bralinie. od 1 września zostanie uruchomiony dodatkowy oddział w przedszkolu, dzięki

czemu Wszystkie chętne dzieci zostaną objęte opieką przedszkolną.

09.05.2014 r. godz. 09.00 - spotkanie z dyrektorem GDDK i A, godz. 13.00 - spotkanie z

przyszłym i właściciela m i działki p rzy torach.
1o.o5.2o14 r. godz. 11.00 - udział w jubileuszu urodzin Pani Janiny Marczyk.
Ll-.os.2oL4 r. godz. 14.00 - udział w uroczystość poświęcenia samochodu pożarnicze8o oraz

figury św. Floriana i odsłonięcia tablicy pamiątkowej w jednostce oSP Gola.
13.05.2014 r. godz. 10. 00 _ spotkanie z przedsiębiorcą prowadzącym prace w branży robót
ziemnych w sprawie uporządkowania zbiornika przeciwpożarowego znajdującego się przy ul.

Wrocławskiej w Bralinie. Wójt przedstawił szczego|y powyższego przedsięwzięcia.

L4.o5.2oL4 r. udział W podsumowaniu Wielkopolskiego Regionalnego Programu

Operacyjnego w Poznaniu.
15 - 16.05.20L4 r. - reprezentowanie gminy podczas zjazdu reprezentantów Związku Gmin

Wiejskich RP w Poznaniu.
2o.o5.2ol4 r. godz. 10.00 - reprezentowanie samorządu gminnego podczas walnego
zebrania udziałowców Banku Spółdzielczego, godz. 14.00 - udział w jubileuszu 90 urodzin
Pani Heleny Cichos.
2L.o5.2oL4 r. godz.L2.00 - podpisanie aktu notarialnego W sprawie sprzedaży wspomnianej
działki przy torach.
23.o5.ŻoL4 r. godz. 10.00 - udzlał W rozprawie administracyjnej przeprowadzonej przez

PlNB odnośnie zabezpieczenia zrujnowanej posesji położonej W Bralinie przv ul.

Wrocławskiej.
Uzgodniono, że w związku z niezakończonym postępowaniem spadkowym gmina weźmie na

siebie obowiązek rozebrania attyki i zabezpieczenia chodnika poprzez wybudowanie nad nim

zadaszenia. Gmina wynajęła firmę budowlaną w celu wykonanie wspomnianych prac,

jednakze wykonawca po dokonaniu oględzin budynku wydał opinię, zgodnie z którą

przeprowadzenie prac budowlanych w ustalonym zakresie może doprowadzić do katastrofy
ze względu na bardzo zły stan nieruchomości'
Wobec czego w związku z posiadaną opinią wójt zwrócił się do WlNB z prośbą o kolejną

rozprawę ad ministracyj ną.

Jeżeli gmina zostanie zobligowana - w celu zapewnienia bezpieczeństwa przechodniów oraz

mieszkańców sąsiadującej posesji - do choćby częściowej rozbiórki budynku wówczas
poczyni starania o pozyskanie na ten cel środków finansowych od wojewody lub o wpisanie
gminy do hipoteki przedmiotowej nieruchomości po to żeby zabezpieczyć swoje interesy.

Godz. 14.00 - udział w debacie przedsesyjnej.

24.o5.2oL4 r. godz. 15.oo - udział w festynie w Taborze Wielkim z okazji oddania do użytku

Centru m Rekreacyj no -Sportowego.
26.05.2014 r. godz. 15.oo _ udział w sesji RG poświęconej udzieleniu absolutorium.



27.05.20L4 r. 8odz. 09.00 - udział w debacie na temat koncepcji funkcjonowania szkoły
podstawowej w Bralinie
30.05.2014 r. godz. 09.00 - podpisanie przez grupę zakupową składającą się 13 gmin umowy
na dostawę energii elektrycznej z firmą Tauron Polska Energia, podpisanie umowy miało
miejsce w Łęce opatowskiej.
31.05.2014 r. godz.10.00 - wręczenie nagród podczas zawodów wędkarskich z okazji Dnia
Dziecka,

0L.o6.2oL4 r. godz. 10.00 - wręczenie nagród podczas zawodów wędkarskich dla dorosłych.
04.06.2ot'4 r. godz. L7.oo - udział W uroczystości poświęcenia kaplicy św. Jadwigi w
Mnichowicach na łąkach.
05.06.2014 r. godz. 09.00 - spotkanie z Parnią Joanną Kopeć przedstawicielką firmy, która ma
reprezentować gminę przed urzędem skarbowym w związku ze staraniami o odzyskanie
podatku VAT
06.06.2014 r. godz. 09.00 - udział w podsumowaniu zorganizowanego przez KPP Kępno
triatlonu w Mikorzynie, godz. 11.00 - Konkurs Recytatorski, godz.17.oo - udział w debacie
społecznej zorganizowanej przez KPP na temat bezpieczeństwa na ogródkach działkowych.
o9.06.20L4 r. godz. 11.00 - spotkanie w ramach spółki ,,lnwestor _ Kępno,,.
Wójt zaproponował radnym umówienie wizyty w zakładzie zagospodarowania odpadów w
Olszowej w celu zwiedzenia obiektu.
10.06.2014 r. godz. 15.00 _ spotkanie z Radą Sołecką z Mnichowic.
t1.06.2ol4r godz. 13.30 wręczenie nagród podczas podsumowania konkursu
matematycznego.
L2.o6.2oL4 r. godz.10.00 - spotkania z mieszkańcami Weronikopola w sprawie decyzji, którą
drogę ewentualnie powinno się przeznaczYć do remontu czv budowy W ramach
dofinansowywanie zadań realizowanych środkami budżetu województwa (dawny FoGR).
73.06.201'4 r. godz. 09.00 - Międzygminny Konkurs KrasomóWcZy.
t4.o6.2ol4 r. godz. 18.00 - reprezentowanie samorządu podczas uroczystości pożegnania
ks. Proboszcza.
t5.o6.20l4 r. godz. 15.00 - udział w festynie zorganizowanym przez radę rodziców w
przedszkolu w Bralinie.
1'6.06.2014 r. godz. Lz.oo - udział w uroczystościJubileuszu Pani Pelagii Pałka, godz. 15. oo -
spotkanie z mieszkańcami ulicy Strażackiej.
L7.06.2014 r. godz. 09.00 - podpisanie umowy na remont dachu na budynku zespołu szkół w
NowejWsi Książęcej.
Godz. 11.00 - spotkanie z przedstawicielami Zarządu Powiatu Kępińskiego Ryszardem
Dachowskim i Piotrem Hołosiem' Rzecz dotyczyła budowy chodnika do bloków w Nowej Wsi
Książęcej przy drodze W stronę Zurawińca.
Wójt wspomniał, ze powiat ubiega się o dofinansowanie w ramach środków z budżetu
województwa wniosku na realizację inwestycji drogowej, którą chciałby przeprowadzić w
partnerstwie z gminami Baranów i Bralin - temat jest otwarty.
Jeśli idzie o Bralin W grę wchodziłaby budowa ściezki rowerowej od ul. Namysłowskiej
poprzez Mnichowice i Nosale.
2t.o6.2ol4 r. godz. t7.oo - udział w spotkaniu piknikowym zorganizowanym przez
emervtóW w Chojęcinie.
23.06.2014 r. godz. 15.00 - udział w posiedzeniu komisji Przestrzegania Prawa i Porządku
Publicznego.
24.O6.2OL4 r. godz. 10.00 - podpisanie aktu notarialnego, godz. L7.oO- zebranie z rodzicami
przedszkolaków.
25.o6.2oL4 r. godz. 09.00 - wizja lokalna schroniska psów w Wojtyszkach.
26.06.20L4 r. godz. O9.OO - spotkanie z przedstawicielami stowarzyszenia Brata Alberta,



godz. 17.oo _ udział w uroczystości zakończenie klas Vl'

żl.oa.zotą r. godz.g9.oo - udział w zakończeniu roku szkolnego w szkole podstawowej,

godz. o9.3o - udział w zakończeniu roku szkolnego w gimnazjum, godz' 11' 00 - udział w

zakończeniu roku szkolnego w zespole szkół'

28 - 29.o6.2oL4 r. reprezentowanie samorządu podczas obchodów Dni Gminy Bralin'

> Przewodniczący obrad zapytał czy są jakieś pytania do przedstawionego sprawozdania?

> Jerzy Bzymek zabrał głos i powiedział, że Piotr Hołoś opowiadał o budowie chodnika do

,,Pólka", tymczasem teraz się okazuje, że to zadanie nie będzie zrealizowane'

, wojt nadmienił, że powiat ma zamiar składać stosowny wniosek a jeśli nasza gmina nie

wyrazi zgody na partycypowanie w kosztach zadania, wówczas powiat będzie inwestycję

etapować. ts

Wójt dodał, że gmina ma swoje plany związane z rozpoczęciem inwestycji drogowych na

północy, przy tym nie posiada zgromadzonych rezerw, więc wszystko zaleŻy od oczekiwań

powiatu, do partnerstwa może przystąpić ale nie wie czY gminę będzie stać na

współfinansowanie zadania'

Pkt 5) Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany uchwały budżetowej na 2014 rok'

budżecie proponuie sie wprowadzenie nastepuiacvch zmian:

1. Na podstawie pisma wojewody Wielkopolskiego zwiększa się plan dotacji celowej o

kwotę 86Ż, oo zl z przeznaczeniem na realizację zadań z zakresu administracji

rządowej dotyczących realizacji rządowego pro8ramu dla rodzin wielodzietnych'

Ż' Na podstawie pisma Wojewody odnośnie korekty decyzji Ministerstwa Finansów w

dziale ,,Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa" dokonuje się

następujących zmian: zamiast rozdzia't 75495 s 2oŻO kwota 57.72o,0o zł wpisuie sie

rozdzial75495 $ 2o2o kwota 3O'7Ż},OO zł i 5 6320 kwota Ż7 '00o'0o zł'

Powyższa korekta związana jest ze zmianą klasyfikacji budżetowej, jednocześnie

dokonuje się zmiany w planie finansowym wydatków o kwotę Ż7 'o00,0o zł z

przeznaczeniem na wydatki związane z zakupami inwestycyjnymi polegającymi na

zakupie kamer do monitoringu i oprogramowania w ramach projektu ,,Zagrai w

bezpieczne w Gminie Bralin"

Do budżetu gminy przyjmuje się zgodnie z porozumieniem dotację celową z Powiatu

Kępińskiego w wysokoi.i zs.ooo,0g zł na zadanie inwestycyjne pn' ,,Budowa chodnika

przy drodze powiatowej nr 5680 P i nr 5682 P w miejscowości Nowa Wieś Książęca

zadanie realizowan e przez Gminę Bralin'

Zwiększa się plan dochodów budżetu gminy gdzie, środki ze zwiększenie planu

dochodów pochodzą częściowo z wynajmu, darowiznv oraz sprzedaży majątku w

związku z likwidacją ikładowiska odpadów. Środki w kwocie 24.7Lo,o0 zł przeznacza

się na wydatki związane z zakupem pompy ściekowej dla przepompowni ścieków'

Zwiększa się plan wydatków o kwotę 3.3].o,oo zł na zakup usług związanych z

gospodarką mieszkaniową, natomiast kwotę 6.000,00 zl przeznacza sie na zakup

urłue remontowych w przedszkolu ''Kwiaty Polskie w Bralinie" na remont podłogi'

Ponadto dokonuje się przeniesień pomiędzy działami, rozdziałami i paragrafami'

Na podstawie pisma Dyrektora Przedszkola ,,Kwiaty Polskie" w Bralinie dokonuje się

korekty-planu finansoweg o z przeznaczeniem za zwiększenie planu wydatków usług

remontowych oraz na zakup pomocy dydaktycznych'

Na podstawie pisma Kierownika Gminnego ośrodka Pomocy Społecznej w Bralinie

dokonuje się korekty planu finansowego poprzez przeznaczenie środków na wydatki

związane ze szkoleniem pracownika oraz na wydatki związane z odsetkami od

zasiłków dla opiekunów osob niepełnosprawnych - zadanie zlecone gminie'

3.

4.

5.

6.

7.



Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie uchwałę W sprawie: zmiany uchwały
budzetowej na 201.4 rok.
Za przyjęciem uchwały głosowało L2 radnych.
Uchwała Nr XLIX/26412oL4 została przyjęta jednogłośnie.

Pkt 6) Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania
Przemocyw Rodzinie na lata ZOL4-ZOL6.

Przemoc w rodzinie, zwana tez przemocą domową, to zamierzone, wykorzystujące
przewagę sił działanie skierowane przeciwko członkom rodziny, które narusza ich prawa i
dobra osobiste. Działanie to jest przestępstwem, za które kodeks karny przewiduje karę
pozbawienia wolności. f6

Przemoc domowa jest często problemem ukrytym, któremu towarzyszą inne dysfunkcje.
Skuteczne przeciwdziałanie przemocy domowej Wymaga współpracy i współdziałania

placówek zajmujących się pomocą rodzinie oraz służb odpowiedzialnych za bezpieczeństwo.
Współpraca powinna dotyczyć wszystkich aspektów problemu, poczynając od jego diagnozy,
poprzez od powied n ie interwencje, łagodzen ie i tera pię'
Ustawa o przeciwdziałaniu przemocy W rodzinie stanowi, Że zadania W zakresie
przeciwdziałania przemocy realizowane są przez organy administracji rządowej i jeclnostki
samorządu terytorialnego'

Zadaniem gminy jest stworzenie gminnego systemu przeciwdziałania przemocy W
rodzinie, prowadzenie poradnictwa i interwencji w tym zakresie, opracowywanie i realizacja
programów ochrony ofiar przemocy a także prowadzenie gminnych ośrodków wsparcia.
> Zastępca wójta nadmienił, że proponowany program jest kontynuacją Gminnego
Programu Przeciwdziałania Przemocy W Rodzinie, który funkcjonował do 2013 r., jego termin
upłynął stąd obowiązek stworzenia i przyjęcia programu na dalsze lata.
Pozytywną konsekwencją dotychczas obowiązującego planu jest działalność punktu
konsultacyjnego, w którym mieszkańców potrzebujących porady lub pomocy przyjmują dwie
Panie psycholog.
Listę przyjęć osób zainteresowanych prowadzi GoPs'

Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie przyjęcia Gminnego
Programu Przeciwdziałania Przemocy W Rodzinie na lata 201'4_201'6.

7a przyjęciem uchwały głosowalo 12 radnych'
Uchwała Nr XL|X/265l2ot4 została przyjęta jednogłośnie.

Pkt 7) Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia służebności gruntowej przejazdu przez
nieruchomość położoną W obrębie ewidencyjnym Bralin, stanowiącą własność
Grniny Bralin.

Przedmiotem uchwały jest wyrażen.ie
służebności gruntowej w zakresie poruszania się
Gminy Bralin.

zgody na ustanowienie nieodpłatnej
po nieruchomości stanowiącej własność

Wszyscy właściciele działki położonej przy ul. Namysłowskiej czynią
dokonanie podziału geodezyjnego nieruchomości pomiędzy siebie i uzyskanie
wyłącznej własności swojej części nieruchomości.

Zgodnie z projektem podziału, jedna z działek nie posiadałaby
publicznej. W związku z tym w celu umożliwienia mieszkańcom dostępu
jest ustanowien ia n ieod płatnej służeb ności gru ntowej.

starania o
prawa do

dostępu do drogi
do drogi zasadnym



Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie ustanowienia służebności

gruntowej przejazdu przez nieruchomość położoną W obrębie ewidencyjnym Bralin,

stanowiącą własność Gminy Bralin.

Za przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych.

Uchwała Nr XLIX/266l2oL4 została przyjęta jednogłośnie'

Pkt 8) Podjęcie uchwały w sprawie: szczegółowych zasad, sposobu itrybu umarzania,

odraczania i rozkładania na raty należności pieniężnych mających charakter

cywilnoprawny przypadających Gminie Bralin oraz w sprawie warunków
dopuszczalności pomocy publicznefw przypadkach, w których ulga stanowić będzie

pomoc publiczną oraz wskazania organu do tego uprawnionego.

W związku ze zmianą przepisów Unii Europejskiej określających funkcjonowanie i

stosowanie pomocy de minimis zaistniała konieczność dostosowania uchwały w powyższej

sprawie, która miała dotychczas zastosowanie w naszej gminie do aktów prawa unijnego'

Zapisy dotyczące ulg dla przedsiębiorców uzgodniono z Urzędem ochrony Konkurencji i

Konsumentów w Warszawie i zgłoszono ministrowi właściwemu do spraw rolnictwa a

zgłoszone uwagi ujęto w proponowanym projekcie uchwały.

Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie szczegółowych zasad,

sposobu itrybu umarzania, odraczania i rozkładania na raty należności pieniężnych mających

charakter cywilnoprawny przypadających Gminie Bralin oraz w sprawie warunków

dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, w których ulga stanowić będzie pomoc

publiczną oraz wskazania organu do tego uprawnionego.

Za przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych.

Uchwała Nr XLIX/267l2oL4 została przyjęta jednogłośnie.

Pkt 9) Podjęcie opiniiw sprawie organizacji ruchu docelowego na odcinku drogigminnej nr

857020.
> Przewodniczący rady poprosił Andrzeja Kucharskiego przewodniczącego komisji

Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego o wydanie opinii komisji w przedmiotowej

sprawie.
> Andrzej Kucharski nadmienił, że członkowie komisji zapoznali się z opracowaniem

organizacji ruchu dla drogi gminnej nr 857020 przygotowanym przez inŻyniera ruchu

drogowego Jacka Nowakowskiego.
W ramach zadania zaktualizowano istniejące oznakowanie, dostosowano je do

obowiązujących przepisów i zaplanowano wymianę znaków bez atestów. W opracowaniu

uwzględniono poprzednią opinię komisji popierającą wniosek mieszkańców z prośbą o

wprowadzenie ze względów bezpieczeństwa ograniczenia dopuszczalnej prędkości pojazdów

do 50 km/h na odcinku drogi Nosale - Chojęcin-Parcele znajdującym się poza obszarem

zabudowanym.
Członkowie komisji W pełni zgadzają się z zaproponowanymi przez inżyniera ruchu

rozwlązaniami,-dlatego wydali pozytywną opinię w tej sprawie'

> Wójt przedstawił radnym projekt zmiany organizacji ruchu i dodał, że proponowany

dokument był konsultowany z sołtysami oraz że dodano w projekcie znaki zakazujące

zatrzymywania się i postoju W Wyznaczonych miejscach'

W oparciu o pozytywną opinię komisji rada również pozytywnie odniosła się proponowanej

zmiany organizacji ruchu w miejscowości Chojęcin - Parcele'



Za przyjęciem pozytywnej opinii głosowało L2 radnych'
opinia Nr L2/2oL4 została przyjęta jednogłośnie.

Pkt 10) Wotne głosy iwnioski.
> Wójt powiedział, że chciałby przedstawić radnym kilka spraw a w niektórych przypadkach
poprosi radę o zdanie.

+ Pierwsza sprawa dotyczy uszkodzenia rurociągu tłocznego w okolicach Mnichowic.
Na skutek awarii gmina przez3 dni - w czasie których trwała naprawa - wywoziła nieczystości
z przepompowni w Nowej Wsi Książęcej i ponosiła koszty tych działań, ogółem za szkodę
zapłacono 50.000,00 zł. fi$

Awaria nastąpiła z winy firmy zewnętrznej, która bez uzgodnienia wykonywała prace ziemne
dlatego poniesione wydatki zostały przekazane wspomnianej firmie.

+ Druga rzecz dotyczy uznania przez Rlo w Poznaniu niewazności uchwały podjętej
przez radę na poprzedniej sesji odnoszącej się do pomocy de minimis.
Na chwilę obecną nie wpłynęło jeszcze drogą pocztową uzasadnienie podjętego
rozstrzygn ięcia nadzorczego.
Wójt powiedział,Że po jego otrzymaniu trzeba się będzie zastanowić nad dalszym działaniem
bo na pewno dotychczas obowiązująca uchwała w sprawie zwolnień musi być unieważniona
z powodu zmiany stanu prawnego.

& Kolejna sprawa dotyczy mozliwości pozyskania za minimalną odpłatnością
nieruchomości gru ntowej.
Rzecz dotyczy ,,stawku za Konstalem" była to kiedyś nieruchomość gminna, która swego
czasu została zbyta ale jeśli istnieje możliwość jej odzyskania warto poczynić starania tym
kierunku ponieważ do tego zbiornika powinny wpływać wody opadowe z rowów, które
odprowadzają wodę z ul. Namysłowskiej i z drogi gminnej biegnącej od ul. Namysłowskiej
przez teren firm w stronę bazy paliwowej.
Jeśli rada nie zaneguje propozycji pozyskania wspomnianej nieruchomości to wójt
zadeklarował, Że spotka się z obecnym właścicielem gruntu aby podyskutować na temat
waru nków ewentualnego odzyskania terenu.

'+ Następna kwestia dotyczy prośby mieszkańcóW o zamontowanie na ulicy ogrodowej
progów zwalniających od ul. Spokojnej, jest to prośba do komisji Przestrzegania Prawa i

Porządku Publicznego o przeanalizowanie problem u.

> Roman Lemanik uważa, że istniejące przy ul. ogrodowej progi są za wąskie bo kierowcy je
omijają.
> Wójt odpowiedział, że mieszkańcy nie chcieli mieć spowalniaczy na całym odcinku drogi.

* wojt poruszył takze kwestie przetargów i powiedzial, iŻ o kilka dni przedłużono
rozstrzygnięcie przetargu na dowozy szkolne w związku z zapytaniami oferentów.

Ponadto po raz trzeci ogłaszany jest przetarg na remont domów ludowych w Taborze
Wielkim i Taborze Małym.
Sołtysi otrzymali szczegółowe harmonogramy prowadzenia w poszczególnych sołectwach
remontów domów ludowych.

+ Wójt powiedział, ze od wielu lat gmina miała podpisane porozumienie z oHP w
ramach którego-przy GoPS funkcjonował klub pracy ale w ramach wewnętrznej reorganizacji
od poniedziałku, ten klub przestaje działać i zostaje przeniesiony do Kępna.
Nie jest to inicjatywa gminy tyiko skutek wewnętrznej reorganizacji.
Wójt powiedział, że otrzymał z oHP podziękowanie za owocną współpracę i dodał, że jego
zdaniem klub pracy działający w Bralinie był jednym z lepszych klubów w ramach hufców
pracy.



> Urszula Górecka zabrała głos odnośnie prośby o zamontowanie progów zwalniających przy
ul. ogrodowej i powiedziała, że temat spowalniaczy byl już analizowany i kilka wniosków
mieszkańców innych ulic zostało odrzuconych.
Radna zapytała ile garbów znajduje się juz przy ul' ogrodowej?
> Wóit odpowiedział, że 2 i Że ul. ogrodową trzeba podzielić na tę część od ul. Miodowej w
stronę Kępna i od ul. Spokojnej. Kiedyś funkcjonowały przy tej ulicy cztery progi ale były one
z kostki i z czasem uległy uszkodzeniu więc w ramach budowy drogi zostały rozebrane ale
teraz temat wraca.
Wójt zaznaczył,że nie chce przesądzać i narzucać radzie czyten próg jest potrzebny czy nie.
> Urszula Górecka dodała, że chciałaby jeszcze zwrócić uwagę rady, że na każdej ulicy
znajdują się jacyś nieodpowiedzialni miesz$ańcy, którzy jeżdżą z niedozwoloną prędkością
czy więc na każdej drodze trzeba będzie montować spowalniacze, radna nie uważa aby taka
sytuacja była zdrowa'
> Wójt zasugerował, żeby być moze poprosić wnioskodawców o wskazanie kto na ich
drogach nie przestrzega przepisów bo W rzeczy samej ustawianie przeszkód na drogach W

celu uspokojenia ruchu nie rozwiązuje problemu.
> Andrzej Kucharski dodał, Że komisja pozytywnie ustosunkowała się do wniosku
mieszkańców o zainstalowanie szykan przy ul' ogrodowej ale wówczas apelowano tylko o
jedną stronę.
> Wójt powiedział, ze opinię w sprawie spowalniaczy wyda rada i nadmienit, że do urzędu
wpłynął także zgoła odmienny wniosek a mianowicie o zlikwidowanie progu zwalniającego
przy ul. Lipowej za sklepem Państwa Kuropków.
> Roman Lemanik powiedział, Że częśc osób nie zwalnia nawet przed progiem.
> Urszula Górecka jest zdania, że wszystkich nie da się zadowolić.
> Wójt zauważy|, że te wszystkie działania kosztują a prawdą jest, że jeśli mieszkańcy
wnioskują o montowanie progów to wiedzą kto jeździ zbyt szybko.
Faktycznie trudno jest nadązyć za wszystkimi prośbami bo jedni mieszkańcy oczekują
montowania progów a inni ich nie chcą i protestują.
> Roman Lemanik powrócił do tematu bezpieczeństwa na ul. ogrodowej i stwierdził, że

zamontowane tam progi są za wąskie i nie rozwiązują do końca problemu, gdyż część
kierowców je omija niebezpiecznie zblizając się do granic posesji.
> Plotr Pańczuk wtrącił, że radni nie są w stanie przewidzieć wszystkich sytuacji losowych.
> Jan Leśniarek powiedział, że są strefy zamieszkania i trzeba przestrzegać obowiązujących
przepisów a progiwszystkich problemów nie rozwiązą'
> Jacek Kuropka powiedział, że jest zwolennikiem montowania progów zwalniających'
> Andrzej Kucharski uważa, że z chwilą oddania po remoncie drogi gminnej progi powinny
być montowane automatycznie tak jak w Hanulinie.
> Jacek Kuropka stwierdził, że jeden głos przeciw montowaniu progów nie powinien być
brany pod uwagę i przesądzać sprawy bo ktoś na przykład nie chce mieć go koło domu.
> Wójt powiedział, ze osoby które piszą wnioski o zamontowanie spowalniaczy powinny
wskazać miejsce ich usytuowania bo rozumie tych wszystkich którzy nie chcą mieć progów
przy oknie.
> Przewodniczący obrad przerwał temat i poprosił o zajęcie się nim na posiedzeniu

wtaściwej komisji a jednocześnie poprosił o wyrażenie opinii na temat zasadności podjęcia

przez wójta rozmów odnośnie pozyskania stawu?
> Jan Leśniarek zapytał czy w przypadku przejęcia stawu trzeba będzie przeprowadzić taką

samą procedurę jak w przypadku Nosalach czyli zbiornik wyczyścić i uporządkować?
> Wójt potwierdził ale dodał że będą to prace w mniejszym zakresie gdyż działka w Bralinie
jest to mniejsza.



> Jan Leśniarek poruszył jeszcze kwestie zapewnienia bezpieczeństwa na tego typu
obiektach.
> Roman Lemanik powiedział, nabycie tego zbiornika to dobry pomysł bo w przyszłości może
ratować posesje przed podtopien iami.
> Jerzy Bzymek dodał, że także popiera plan pozyskania gruntu i tego zbiornika.
> Tadeusz lwan zapytał czy"i:;adzorował ktoś prace podczas koszenia poboczy w Taborze
Wielkim bo po firmie został nieporządel<.
> Wójt odpowiedział, że trzeba będzie wysłać tam pracownika w celu uporządkowania
chodnika.
> Piotr Pańczuk zauwaŻył, że l<oszący nie wiedzieli nawet gdzie przebiega granica gminy bo
nie wykosiliterenu od krzyzówki na Turkor,rry.

> Wójt powiedział, że koszenie nie miało się tam odbywać i dodał, że gmina szuka w każdym
sołectwie osób, które podpiszą z nią umowy na koszenie poboczy.
Urząd zatrudnia 4 pracownil<ów którzy nie są w stanie tych wszystkich prac wykonać, można
wynająć firmę ale są to bardzo duże koszty a miejscowi najlepiej będą wiedzieć gdzie i kiedy
kosić ale nikt nie chce się tej p:'acy podjąć.
> Sołtys wsiTabor Wielki Zofiil Węgrzynowicz powiedziała, ze pracownicy gminy przyjechali
żeby posprzątać przystanek ale byli nieprzygotowani i chcieli poŻyczac sprzęt.
> Wójt odpowiedział, że o takich przypadkach trzeba informować od razu po to żeby móc
właściwie zareagować.
> Sołtys wsi Gola Justyna Kabot powiedziała, że na krzyżówce Turkowy - Wygoda jest
uszkodzona - wygięta barierka i nie da się chodnikiem poruszać bo jest za wąsko.
> Wójt odpowiedział, że trzeba barierkę wyciąć innej możliwości nie ma.
> Tadeusz lwan wracając do tematu koszenia poboczy zapytał czy nie można by zwrócić się z
prośba o koszenie do strażakći,l z oSP, którzy jeżdżą na rózne akcje.
> Justyna Kabot poskarżyła się że straż nie kosi nawet placu zabaw bo uwaza, że to należy do
gminy.
> Przewodniczący rady pu-.viedział, że wystarczyłoby zeby każdy zajął się swoim
,,podwórkiem" i zadbał o porzącek wokół siebie.
> Sołtys wsi Czermin Stanis{nw Dębski powiedział, ze osobiście nadzorował firmę, która
kosiła pobocza zwrócił uwagę wykonawcy, ze musi pewną rzecz poprawić, koszący poprawił i
problem zniknął. Stanisłarv Dębski uważa, że sołtysi powinni wykazywać większe
zaangażowanie w sprawy wiositi.
> Przewodniczący rady na zakończenie powiedział, że wydawana jest gazeta gminna i w
każdym numerze mozna by stronę poświęcić tzw. sprawom przyziemnym przypomnieć
mieszkańcom o obowiązującyth przepisach, o sprzątaniu, odśnieżaniu, zamiataniu itp.
Powinno się o tego typu problemach a nawet zamieszczać zdjęcia miejsc brzydkich i

zaniedbanych.
> Tadeusz lwan poparł ten pornysł.
> Urszula Górecka zaproponov",ała, żeby zamieszczać przykłady pozytywne i negatywne'

Pkt 11} Zamknięcie posiedzenia.
> Przewodniczący rady podziękował zebranym za udział w dzisiejszej sesji i o godzinie 17'4o
zamknął posiedzenie XL|X sesji.
P roto kołowoła : An n o P i a secko
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